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BRM.0002.25.2020 
Protokół Nr XXV/20 

z XXV sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 30 września  2020 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  
w godz.15:00 do 16:30. 
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Skarbnik Gminy  -  Agnieszka Kozłowska – Budka 
      -     Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie - Ewa Modzelewska  
     -     Kancelaria Prawna – Anna Ulanowska 

 
                       Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 26 sierpnia br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2020r.  
7. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy.   
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. Druk 1 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Ryn nieruchomości   
    zabudowanej przepompownią ścieków, oznaczonej nr 28/86, położonej w miejscowości Ryński Dwór   
    obręb Ławki gm. Ryn. Druk 2 
10.Podjęcie uchwały w sprawie  Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym   
     dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 3 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 4 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2020- 
      2027. Druk 5 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryn na  
      lata 2021 – 2026. Druk 6 
14. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
15. Zamknięcie posiedzenia.                           

 
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził 
prawomocność obrad. W momencie stwierdzania prawomocności obrad w sesji  uczestniczyło 14 
radnych. Nieobecny – Pan Z. Biziewski. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Radni nie zgłosili wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 26 sierpnia br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że zmiana  statutu, która została 
dokonana na ostatniej sesji, w kwestii głosowania, została opublikowana przez wojewodę 24.09.2020r. 
i uprawomocni się po 14 dniach. Dlatego też dzisiaj po raz ostatni głosowanie odbędzie się poprzez 
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podniesienie ręki i wciśnięcie odpowiedniego symbolu. Na następnej sesji głosowania będą odbywać 
się tylko elektronicznie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie przyjęcie protokółu z  
poprzedniej sesji w dniu 26 sierpnia 2020r. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 14 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
        między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że : 
1/ 28 sierpnia br. w hali sportowej zostały wręczone stypendia dla najlepszych uczniów Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego. 
2/ 11 września br. zakończył się II Integracyjny Przegląd Pieśni Żeglarskich Osób Niepełnosprawnych. 
Wyraził nadzieję, że ta impreza wejdzie do kalendarza imprez cyklicznych w naszym mieście. Jest to 
impreza dość istotna, ważna, bo nie tylko łączy osoby niepełnosprawne ze społeczeństwem, ale także 
pozwala tym osobom przeżyć jakąś przygodę. 
3/ 17 września uczestniczył w posiedzeniu Zespołu ds. Ekonomii Społecznej Powiatu Giżyckiego  
4/ wpłynęło rozstrzygnięcia nadzorcze wojewody dotyczące uchwały z 6 sierpnia br. w sprawie 
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 
terenie MiG Ryn , stwierdzające nieważność § 2, § 3 § 4 – rozstrzygnięcie stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokół. 
5/ odczytał treść pisma adresowanego do Pana Burmistrza oraz do Rady Miejskiej w Rynie 
podpisanego przez Panią Sołtys Ławek dotyczącego poprawy bezpieczeństwa na drogach w 
miejscowości Ławki - pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że Rada nie jest kompetentna do 
rozpatrzenia tego pisma, ponieważ leży to w gestii Pana Burmistrza i taka odpowiedź zostanie 
przesłana do Pani Sołtys. 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  
         sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ 28 sierpnia br. w sali gimnastycznej zostały wręczone stypendia dla 32 najlepszych uczniów  
2/ 1 września uczestniczył w rozpoczęciu roku szkolnego  
3/ 5 września w budynku RPEKiT odbyło się narodowe czytanie 
4/ 11 września brał udział w II Integracyjnym Przeglądzie Pieśni Żeglarskich Osób Niepełnosprawnych. 
Burmistrz MiG podkreślił, że zaangażowanie tych osób jest bardzo duże. Uważa, że warto promować 
tą imprezę, warto wspierać, aby te osoby mogły uczestniczyć w tych wydarzeniach. 
5/ 29 września uczestniczył w radzie nadzorczej PGKiM 
6/ 30 września brał udział w pożegnaniu Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Giżycku Pana 
Jacka Baczewskiego, który odszedł na emeryturę. Burmistrz MiG podkreślił, że współpraca z Panem 
Komendantem układała się bardzo dobrze. 
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Ad.6 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2020r.  
         Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokółu. 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła informację  z wykonania budżetu za I 
półrocze 2020r.  
Odczytała pozytywna opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
Ryn za I półrocze 2020r. – opinia stanowi załącznik nr 5 -1 do niniejszego protokółu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2020r. 
 
Ad.7 Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy.   
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił informację z realizacji inwestycji. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. Druk 1 aktualny 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – stwierdził, że podatki są podnoszone o niewielką kwotę ponieważ 
lepiej to robić co roku sukcesywnie, niż zwlekać z tym nie wiadomo ile. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie  
ustalenia stawek podatku od nieruchomości. Druk 1 aktualny 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXV/192/20 stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Elza Natalia Fitza 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Ryn  
        nieruchomości  zabudowanej przepompownią ścieków, oznaczonej nr 28/86, położonej w   
        miejscowości Ryński Dwór  obręb Ławki gm. Ryn. Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie  
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Ryn  nieruchomości  zabudowanej przepompownią 
ścieków, oznaczonej nr 28/86, położonej w  miejscowości Ryński Dwór  obręb Ławki gm. Ryn. Druk 2 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XXV/193/20 stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie  Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze   
          socjalnym  dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 3 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – przypomniał, że wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze 
wojewody i uchwała musiał zostać poprawiona.  
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – poinformowała, że główna uwaga rozstrzygnięcia 
nadzorczego skupia się na tym, że nie powierzono Radzie szczegółowego ustalenia wysokości 
kryterium, lecz zapisano, że wysokość stypendium określa Burmistrz.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie  
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym  dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XXV/194/20 stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 4 aktualny 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2020r. Druk 4 aktualny 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXV/195/20 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn  
           na lata 2020 -  2027. Druk 5 aktualny 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie  
sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2020 -  2027. Druk 5 aktualny 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXV/196/20 stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof 
Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryn na  
          lata 2021 – 2026. Druk 6 aktualny ze zmianą 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - stwierdził, że w tym planie brakuje mu – monitoringu 
miasta.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że faktycznie nastąpiło przeoczenie tego zadania i 
należy go dopisać do wieloletniego planu. 
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Pani A. Ulanowska – Radca Prawny – stwierdziła, że dopisanie tego zadania do załącznika jest  
możliwe. 
 
Pani J. Kryńska- Cieśla odnośnie pozycji nr 14 – adaptacja działki na „ Zakątek zadumy ” - stwierdziła, 
że na tą inwestycje zaplanowano kolosalną sumę tj. 2 000 000 zł. Natomiast w poz. 21 – budowa 
amfiteatru nad Jeziorem Ryńskim – jest 910 000 zł. Zapytała, czy ten „ Zakątek zadumy ” nie chcemy 
zrobić za bogato, bo 2 000 000 zł to jest ogromna suma. Zapytała, czy nie można go zrobić trochę 
skromniej.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jest zrobiony projekt . Przetargi rozstrzygały się na 
kwotę 1 800 000 zł. Projekt  faktycznie jest bardzo ładny. Są tam fontanny, teren jest ładnie 
zaprojektowany. Jeżeli udałoby się uzyskać dofinansowanie w granicach 70-80% , to dlaczego tego nie 
zrealizować. Podkreślił, że jeżeli dostaniemy solidne dofinansowanie, to wykonamy.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - podkreślił, że należy też porównać skalę pracy, jaka 
ma być wykonana w amfiteatrze nad Jez. Ryńskim . To nie jest skala takiego przedsięwzięcia, jak przy 
„ Zakątku zadumy ”.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odnośnie amfiteatru stwierdził, że znacznym kosztem będzie zakup 
sprzętu, sceny i siedzisk.  
 
Pani A. Ulanowska – Radca Prawny –  poinformowała, że w jej ocenie należałoby zmodyfikować 
załącznik do projektu uchwały ponieważ dodatkowa pozycja związana z monitoringiem zmieni całą 
ostateczną kwotę, wpłynie na treść załącznika. Radni mają prawo zapoznać się załącznikiem w 
ostatecznym kształcie. 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – stwierdziła, że postara się przygotować nowy 
załącznik. 
 
Pani E. Fitza odnośnie inwestycji  dotyczącej „ Zakątka  zadumy ” stwierdziła, że zgadza się z Panią J. 
Kryńską –Cieśla. Dodała, że minęło już parę lat od wykonania tego projektu. Został on zrobiony bardzo 
bogato, aż za bardzo bogato. Stwierdziła, że nie należy robić czegoś, co w przyszłości wygeneruje 
olbrzymie koszty utrzymania. Podkreśliła, że zrewitalizowanie tego miejsc, doprowadzenie do stanu w 
miarę estetycznego mogłoby być zdecydowanie niższe bez żadnych wielkich szaleństw. Zapytała, czy 
nie warto by się zastanowić, aby podjąć się zaprojektowania czegoś innego, czegoś skromniejszego. 
Bo, jeżeli mają być tam znowu jakieś fontanny, to będą ponoszone konsekwencje bardzo dużego 
zużycia np. prądu. Nie dość, że inwestycja będzie kosztowała kilka milionów złotych, to w przyszłości 
będzie przynosiła olbrzymie koszty utrzymania. W związku z tym zaproponowała, aby w przyszłości 
jeszcze się nad tym pochylić i zastanowić, czy faktycznie jest słuszność szukania tych pieniędzy na tak 
szeroko zakrojony projekt. Czy nie warto byłoby go troszeczkę zmniejszyć i uszczuplić.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że jeszcze nic nie zostało przesądzone, a plan 
inwestycyjny zawiera to, co chcielibyśmy zrobić w przyszłości. Dodał, że aby przystąpić do inwestycji  
to wcześniej musi się ona naleźć w budżecie, musi być na to zgoda Rady. Podkreślił, że będziemy 
rozmawiali, zobaczymy, jak to będzie wyglądało. Stwierdził, że jakie będą koszty wykonania, koszty 
utrzymania, to wszystko jest do przeliczenia. Dodał, że dobrze by było, aby ten teren nazwany  
„ Zakątkiem zadumy ” został zagospodarowany. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - zapytał, czy dobrze rozumie, że obie Panie nie są 
przeciwne temu, aby ten „ Zakątek zadumy ” powstał. 
 
Pani J. Kryńska- Cieśla odpowiedziała, że oczywiście, że nie są przeciwne. Jednak uważają, że projekt 
został zrobiony  troszeczkę za bogato. Dodała, że żadna z nich nie powiedziała, że jest przeciwna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - stwierdził, że jest to miejsce, gdzie od wojny nic nie 
było zbytnio ruszane, oprócz zdjęcia tablicy.  
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Dlatego czas już, aby przystosować ten teren do XXI wieku. Ponadto zostały już wydane pieniądze na 
projekt więc szkoda, żeby to przepadło. Dodał, że na każdym etapie można wnieść do tego projektu 
zmiany. Jeśli jest taka sugestia ze strony Radnych, że nie ma potrzeby, aby aż tak to bogato 
wyglądało, to warto na Komisjach przeprowadzić dyskusję nad tym tematem. Podkreślił, że chyba 
wszyscy się zgodzą z tym, że to miejsce trzeba zagospodarować. Natomiast, co do kwestii 
finansowych na pewno Pan Burmistrz przedstawi sytuację i warunki, jeśli byłaby taka okazja, co do 
wydania pieniędzy na ten cel.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - zaproponował, aby do czasu przygotowania przez 
Panią Skarbnik nowego załącznika do projektu uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Gminy Ryn na  lata 2021 – 2026,  przejść do kolejnego punktu tj. do „ Spraw różnych wolne wnioski i 
informacje.   .” 
 
( Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy 
Ryn na lata 2021 – 2026. Druk 6 ze zmianami -  odbyło się w pkt 14 porządku. ) 
 
 
Ad.14 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani J. Kryńska- Cieśla – na ręce strażaka Pana A. Mieczkowskiego w imieniu swoim, w imieniu 
Komisji oraz w imieniu ludzi, którzy ucierpieli w pożarze,  złożyła podziękowanie strażakom za ich 
oddanie, za błyskawiczne przybycie do pożaru, za bardzo profesjonalnie przeprowadzoną akcję 
podczas pożaru, który miał miejsce na ul. Wiejskiej w Rynie, którego była świadkiem.  
 
Pan A. Mieczkowski odpowiedział, że przekaże te podziękowania strażakom. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - stwierdził, że czasami pojawiają się takie głosy, czy to 
dobrze, że z publicznych pieniędzy wydajemy takie  pieniądze na Ochotniczą Straż Pożarną. Jest wiele 
takich głosów, że jest państwowa straż do której należą te zadnia i , że to ona powinna je załatwiać.  
Podkreślił, że nie trzeba być wielkim fachowcem, żeby stwierdzić, że każda minuta przy jakimkolwiek 
pożarze, to są czasami straty również w życiu ludzkim. Dodał, że to, że wydajemy pieniądze na OSP, w 
tym dla Sterławek, to też jest istotna sprawa. Podkreślił, że zupełnie inaczej wygląda gaszenie pożaru, 
przy użyciu nowego samochodu, a inaczej przy użyciu starego. Stwierdził, że należy pamiętać o tym, 
że strażacy ochotnicy, aby pojechać do pożaru muszą mieć odpowiednie przeszkolenia, badania 
lekarskie. Strażacy ochotnicy nie są zawodowymi strażakami. Istotą sprawy jest to, aby mogli dojechać 
bezpiecznym sprzętem. To wszystko kosztuje potężne pieniądze. Ale jeżeli to nie będzie uzupełniane 
na bieżąco, to  narażamy na niebezpieczeństwo naszych strażaków, którzy ratują życie i mienie 
naszych mieszkańców. To się dopiero docenia w momencie, kiedy stoi się pod własnym domem i z 
okien i spod dachu leci dym. Dodał, że przeżył taką sytuację i nikomu tego nie życzy.  
Poinformował, że rozmawiał z człowiekiem, który czekał 14 minut w zakleszczonym samochodzie i kto 
w takim przypadku, jeśli nie strażacy przyjadą z pomocą. Mamy nasze sławne zakręty na Wejdykach. 
Kiedyś GDDKiA robiła badania nawierzchni. Panowie przyjechali z wielką oponą, którą ciągali po 
asfalcie i stwierdzili, że ten asfalt spełnia wszelkie normy, jakie powinna spełniać droga krajowa. 
Zapytał dlaczego na innych odcinkach nie ma tylu zdarzeń drogowych, a w Wejdykach ciągle coś się 
dzieje. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - zarządził pięciominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
  
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - poinformował, że w trakcie przerwy odbyło się 
posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki celem zaopiniowania  
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryn na lata 2021 – 2026 ze zmianami.  
 
Nowa wersja Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryn na  lata 2021 – 2026 została dostarczona 
wszystkim Radnym. 
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Pani A. Kozłowska- Budka – Skarbnik Gminy – poinformowała, że do Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Ryn na  lata 2021 – 2026 została dodana: poz.23 – Monitoring Miasta Ryn – 
wysokość nakładów 500 000 zł; ogółem kwota po zmianach wynosi 61 730 000 zł. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie  
przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Ryn na  lata 2021 – 2026. Druk 6 aktualny ze 
zmianą. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  
Uchwała Nr XXV/197/20 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman 
Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Zbigniew Biziewski 
 
Ad.15 Zamknięcie posiedzenia.                           

 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:                                                         
Bożena Dybała                                                                             Juliusz Brant 

 


